
UITVAARTvisie
september 2021

Het vakblad voor alle Vlaamse  
Uitvaartondernemers

P708510

Hoe duurzaam kan je een 
uitvaart maken?

Uitvaartondernemer pakt uit 
met theater

Geen afspraken over nieuwe 
pacemakers

Voorafregeling wordt 
uitgevoerd door... een ander



2 3

INHOUD
2 Woordje van de voorzitter 

3  Vragenuurtje van Stijn  
op de jaarvergadering

3  Unie dient klacht in  
tegen Beveren

4  Natuurlijk kan je een duurzamere 
uitvaart voorstellen

6  Het is weer iets anders  
dan een lijkkist

7  Nazorg met meerwaarde  
voor uitvaartondernemers

8  Sereni organiseert  
theatervoorstellingen

9  Hoe zat het ook alweer  
met die witte kassa?

10  Artsen werken niet mee aan 
afspraken over pacemaker

10  Voorafregeling wordt uitgevoerd 
door een ander

11  Wist je dat?  
Goedkeuringsfiche  
bij opvordering

Woordje van  
de voorzitter
Ook het jaar 2021 zullen we met z’n allen wel blijven herinneren. Een bladzijde die 
we het liefst zouden omdraaien. Eén van de aanhoudende corona, één van ongeziene 
weersomstandigheden met overstromingen waarbij ook collega’s getroffen werden, een 
zomer zonder zon, oorlogstoestanden in Afghanistan… 

En toch doen we verder. De één wel een beetje meer klagend dan de ander. Je wordt de 
berichtgeving en corona-etiquette stilletjes aan gewoon en je zegt, morgen wordt het 
beter. 

Ook het bestuur deed verder en probeert oplossingen te zoeken in het kluwen van 
onduidelijk en dubbelzinnige regeltjes waar eigenlijk niemand meer de weg vindt. 
Onze jurist heeft hierbij baanbrekend werk verricht en doet dit nog altijd. Het kluwen is 
immers nog lang niet ontrafeld.  

Ondertussen hebben velen zich laten vaccineren. Duidelijk te zien in de ziekenhuiscijfers 
en dodencijfers. Wie dit nu nog niet snapt? 
Herinner u misschien nog de statutaire vergadering van 12 maart 2020.  De 
daaropvolgende dag werden coronamaatregelen met quarantaine gestart. Daarna werd 
er niet meer fysiek vergaderd, het was immers niet toegelaten. Televergaderen deed ook 
in het bestuur z’n intrede. 

De statutaire vergadering die normaal in maart 2021 had moeten plaatsvinden diende 
omwille van de coronamaatregelen uitgesteld te worden. Zo zijn we nu aanbeland bij 
dinsdag 5 oktober 2021. De dag waar we terug mogen samenkomen. Ik hoop dan ook 
velen van u te mogen begroeten. 

Ongetwijfeld zullen er vragen zijn over ‘wat mogen we’, ‘wat komt er’, … Daarom hebben 
we op de vergadering een speciaal moment ingelast waarbij de mogelijke vragen 
van onze leden zullen besproken worden door onze jurist Stijn Timmerman. Het zal 
ongetwijfeld leerrijk zijn. 

In deze Uitvaartvisie staan verschillende interessante artikels. Ik wens u veel leesgenot, 
terwijl misschien de zon een beetje doorbreekt in het najaar.

Bart Feryn

De jaarvergadering kon dit voorjaar niet doorgaan vanwege de coronamaatregelen. Maar op 
5 oktober is het wél zover. Place to be voor de statutaire vergadering: het Van der Valk Hotel 
Nazareth. 

Het bestuur zal een kort verslag uitbrengen van de stand van zaken bij de Unie, zoals 
het kasverslag, maar voor de rest van de avond is een nieuwe opzet gekozen. Een waarin 
onze raadsman Stijn Timmerman de hoofdrol zal spelen, maar dit op basis van uw vragen. 
‘Het vragenuurtje van Stijn’ is bedoeld om uw vragen te beantwoorden. Dit zal in alle 
anonimiteit gebeuren. 

Als het goed is, heeft u de uitnodiging hiervoor per mail en per ontvangen. Het was immers 
nodig om de vragen op voorhand in te dienen om onze raadsman de tijd te geven om de 
antwoorden op de vragen voor te bereiden. Wie geen uitnodiging heeft ontvangen, kan 
uiteraard nog altijd naar het Van der Valk Hotel Nazareth komen. Iedereen is van harte 
welkom. Het zal deugd doen om elkaar fysiek te ontmoeten, na zo’n moeilijke en zware 
periode.

Vragenuurtje van Stijn  
op de jaarvergadering

DIT IS HET PROGRAMMA:

19.30 uur  
ontvangst met belegde 
broodjes

20 uur 
kort verslag van het bestuur

20.30 uur 
het vragenuurtje van Stijn

22 uur 
napraten met een drankje 

De Uitvaartunie heeft een klacht ingediend tegen de gemeente 
Beveren voor het weigeren van digitale aangiftes. 

Enkele leden trokken dit voorjaar - nog in volle pandemie - aan 
de bel over de gemeente Beveren. De burgerlijke stand weigerde 
digitale aangiftes, de ondernemer moest zelf maar naar het loket 
komen. Daarbij liepen ze niet alleen meer risico op besmetting 
met Covid, dit was bovendien in strijd met de officiële richtlijnen 
van de Vlaamse overheid. De Unie heeft hierop klacht ingediend 
bij het Agentschap Binnenlands Bestuur. Twee maanden later 
kwam het antwoord van het Agentschap: “De gemeente weigert 
de digitale aangifte van overlijden, omdat ongeveer 1 op de 
7 aangiftes te laat wordt binnengebracht, dit door meerdere 
begrafenisondernemers. Op die manier kunnen medewerkers de 
dossiers niet meteen afhandelen en duurt de verwerking langer.”
Dit antwoord was duidelijk geïnspireerd op de noodkreet van het 
Agentschap Zorg en Gezondheid die eind juni deze problematiek 

bij de sector had aangekaart. En dat de Unie ook naar alle leden 
heeft gecommuniceerd. Iets wat overigens nog niet speelde toen 
de Unie de klacht indiende (namelijk half mei). En 1 op 7, dat is 
nog geen 15% van het totaal. Wat wil zeggen dat het in 85% van 
de gevallen wel goed gaat. Belangrijker is dat de medewerkers 
van de burgerlijke stand van Beveren meer tijd nodig hebben 
om dossiers te verwerken als die niet meteen worden 
binnengebracht. Lees dit nu nog een keer: het verwerken van een 
dossier duurt langer als dat niet meteen wordt binnengebracht. 
Alsof dit plots een ander dossier is geworden...
Soit, het Agentschap heeft het gemeentebestuur van Beveren 
echter toch verzocht om “te willen overwegen om de digitale 
aangifte van overlijden toe te laten en die enkel te weigeren 
voor begrafenisondernemers die systematisch nalaten de nodige 
documenten tijdig af te leveren.” Eind goed, al goed? We zullen 
zien of Beveren inderdaad dit verzoek opvolgt.

Unie dient klacht in  
tegen gemeente Beveren
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- repatriations to and from any destination in the world by air or road
- motivated, experienced multilingual team
- equipped and dedicated to the care of the deceased
- personalised service with respect for diff erent nationalities and 

religious beliefs

We are committed to professionalism and respect. We stay available to 
the bereaved, worldwide, at a diffi  cult time of need.

DELA Funerals BV c/o Mortuary Brussels Airport - Noorderplaats 5 b 2, 2000 Antwerpen - RPR Antwerpen 0463.577.747 
V.U. J. van der Putten, p/a Noorderplaats 5 bus 2, 2000 Antwerpen. © 2020 - 01/09/2020 - v1

Bedrijvenzone Diegem - Luchthaven 49 - 1831 Diegem - Belgium
tel +32 2 720 80 00 | fax +32 2 720 88 22 | repatriations@dela.be | www.repatriations.com

based at

‘Our employees work professionally, 
quickly and effi  ciently, without 
losing sight on the human aspect.’

Greta Plas

‘We take care with the deepest 
respect for religious conviction, 
culture and nationality.’

Worldwide funeral repatriations

+32 2 720 80 00 | 24/7

Hoe reageer je als een familie je om een CO2-neutrale uitvaart 
vraagt? Je geeft ze een uitgebreid antwoord, want er zijn al heel 
wat duurzame mogelijkheden.

De jongere generaties zijn heel erg bezig met duurzaamheid, 
het klimaat en maatschappelijk verantwoord ondernemen, of 
social responsability. Heel wat bedrijven springen al op deze 
trends in, en maken er ook gebruik van om zichzelf op de borst te 
kloppen. De uitvaartsector blijft hierin uiterst bescheiden, maar 
staat er eigenlijk best goed voor. Maar wat als een familie om 
een CO2-neutrale uitvaart vraagt? Hoe kan je nu bewijzen wat 
hierin jouw bijdrage is? We overlopen de vele mogelijkheden, 
zodat je alvast een degelijk verhaal kan voorleggen. Maar 
helemaal CO2-neutraal zal het toch niet worden, omdat je als 
uitvaartondernemer nooit alleen werkt.

Als duurzame ondernemer heb je een energiescan van 
je gebouwen uit laten voeren. Je hebt alle mogelijke 
energiebesparende maatregelen die in het rapport zijn 
voorgesteld uitgevoerd. Je hebt niet alleen alles geïsoleerd, 
maar je hebt ook een lading zonnepanelen op je dak liggen. 
De verwarming en koeling van de ruimtes gebeuren met een 
warmtepomp. De aanvullende stroom die je nodig hebt, is 
uiteraard groen. Je hebt overal LED- en spaarlampen hangen, Je 
hebt een extra energiezuinige koelinstallatie. Bij het aankopen 
van je verzorgings-, schoonmaak- en andere producten werk 
je alleen met de duurzame en of ecologische alternatieven. 
En natuurlijk wordt alle afval netjes gescheiden. Als bedrijf 
heb je ook zoveel mogelijk processen gedigitaliseerd om de 
papierstroom te verminderen. Je print zelf geen papier uit, tenzij 
families daarom vragen. Bovendien heb je aan je leveranciers 
gevraagd om ook facturen, brochures en dergelijke digitaal 

Natuurlijk kan je een veel  
duurzame(r)e uitvaart organiseren

te versturen. Je hebt alleen elektrische bedrijfswagens op de 
parking staan, en zelfs al een lijkwagen die hybride of elektrisch 
rijdt. 

Iedereen digitaal
Het bespreken van de uitvaart gebeurt met een videocall, 
via Teams of Zoom, zo hoeft niemand zich te verplaatsen. De 
uitnodigingen voor de plechtigheid worden digitaal verstuurd. 
Rouwprentjes worden niet gedrukt, maar eveneens digitaal 
verstuurd. Je stelt voor dat de familie gebruik maakt van een 
(elektrische) uitvaartbus, omdat hiermee minder privéwagens de 
baan op gaan. Als dit vervoer nog niet duurzaam genoeg is, dan 
kan je een fietskar of paardenkoets voorstellen. 

Lijkkisten voldoen sowieso aan strenge wettelijke eisen, zodat 
de uitstoot van schadelijke stoffen bij verbranding minimaal is 
en er geen milieuvervuiling optreedt bij begraving. Ecologische 
kisten gaan hierin nog een stapje verder, ze zijn biologisch 
gemakkelijker afbreekbaar, het materiaalgebruik is flink 
gereduceerd, chemische stoffen zoals plastic en lijm worden 
vermeden. Het hout of riet is liefst van lokale oorsprong en blijft 
onbehandeld. Als zo’n kist wordt bedrukt, dan gebeurt dat met 
ecologische verf. De bekleding wordt gemaakt van natuurlijke 
stoffen zoals biologische katoen, wol en jute. Ook deze stoffen 
zijn liefst van lokale oorsprong en onbehandeld. Alles wordt 
zoveel mogelijk lokaal geproduceerd zodat er minder transport 
nodig is. En er zijn formules waarin voor elke kist een nieuwe 
boom wordt geplant. En er is zelfs al een levende doodskist van 
mycelium, de Living Cocoon, zoals je in een vorige Uitvaartvisie 
hebt kunnen lezen. Een alternatief voor een kist is een lijkwade 
met een duurzame draagbaar. Ze kunnen worden gemaakt 
van hernieuwbare grondstoffen zoals wol of hennep, maar ze 
moeten wel aan onze strenge wettelijke eisen blijven voldoen. 
Nog een mogelijkheid is een mantel rondom de kist die je kan 
hergebruiken (zie het andere artikel hierover in dit nummer).

Bloemen uit eigen tuin
Bij crematie is er geen sprake meer van CO2-neutraal, maar je 
kan wel voor crematoria kiezen die gebruik maken van systemen 
voor warmteterugwinning. Ecologische urnen zijn er ook in 

alle vormen en maten. Ze worden bijvoorbeeld handgemaakt 
van houtrestjes van de gekapte bomen, maar ook van klei, wol 
of wilgentenen. De grondstoffen worden lokaal geproduceerd 
en ook het productieproces is duurzaam. Hout en klei worden 
bijvoorbeeld aan de lucht gedroogd, zodat er minder energie 
wordt gebruikt in het productieproces. Er worden geen 
schadelijke stoffen zoals verf, lakken of lijmen gebruikt. 
Voor bloemstukken of -kransen tijdens uitvaart wend je je 
tot duurzame bloemisten die gebruik maken van biologische 
kwekers. Je kan kiezen voor puur biologische bloemen of 
bloemen waar minder gif voor wordt gebruikt bij het telen, zoals 
anjers, fresia’s of gerbera’s. Je hebt voor liggende bloemstukken 
ook geen steekschuim nodig, en dat komt goed uit, want dat 
zijn producten waar aardolie voor wordt gebruikt. Je kan ook 
voorstellen dat de families bloemen uit eigen tuin plukken en 
daar een boeket van maken. Een nog duurzamer alternatief is 
niet kiezen voor bloemen, maar voor donaties aan het goede 
doel. Dan heb je meteen een positief gebaar met impact. 
Bij begraving kies je liefst voor natuurbegraafplaatsen. Als die 
te ver weg gelegen zijn, dan kan je de familie vertellen dat de 
gemeentes al behoorlijk duurzaam zijn op dit vlak. Ze mogen 
immers geen pesticiden meer gebruiken voor het onderhoud 
van hun begraafplaatsen. Een duurzaam grafmonument is een 
hergebruikt monument. Zo heb je geen transport nodig van 
het natuursteen dat veelal uit China of India komt. Je kan ook 
een houten grafmonument voorstellen, liefst van lokaal hout. 
Of je gaat volledig voor een echt natuurmonument, denk aan 
het planten van een boom of struik boven het graf of een urne 
waarin een zaadje van een boom zit. 

Tot slot de rouwmaaltijd. Er zijn heel wat vegan opties voor cakes 
en belegde broodjes die ook best goed smaken. Cateraars kunnen 
ook volledige vegan maaltijden verzorgen. Is het allemaal wat 
overdreven? Misschien wel, maar onthoud alvast twee zaken. 
Ten eerste: de uitvaartsector heeft nu al heel wat te bieden 
op het vlak van duurzaamheid. Meer dan de nabestaanden 
alvast beseffen. Ten tweede: voor de jongere generaties is 
duurzaamheid echt belangrijk. Dit thema komt in de nabije 
toekomst dus zeker vaker aan bod. Maar of de verdiensten dan 
ook nog in proportie zullen zijn...
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Invisio ziet eruit als een kist, maar het is geen kist, maar eigenlijk 
ook weer wel. Kan u nog volgen? Leverancier LH Service noemt 
het product een afscheidsmodule.

De Invisio afscheidsmodule bestaat uit twee delen: een 
binnenkist en een mantel. De binnenkist wordt aangekocht 
bij de uitvaartondernemer, de mantel kan worden gehuurd 
voor één tot vijf dagen, ook via de uitvaartondernemer. Na de 
afscheidsceremonie wordt de binnenkist losgekoppeld van de 
mantel en mee begraven of gecremeerd. De mantel gaat mee 
terug met de uitvaartondernemer en kan worden hergebruikt, 
waarmee het een milieuvriendelijkere en duurzamere oplossing 
is. Ander voordeel: de familie hoeft niet direct na het overlijden 
een mantel te kiezen. De kist waarin de overledene kan worden 
opgebaard is al representatief. De mantel kan op elk moment 
vóór de afscheidsceremonie over de binnenkist geplaatst 
worden. 

De mantel kan dus in alle rust worden samengesteld en 
gepersonaliseerd. Deze bestaat namelijk uit een frame, waaraan 
losse zijden, eindkappen en een deksel worden bevestigd. 
Er is keuze uit verschillende zijden, eindkappen en deksels 
in allerhande kleuren, materialen en dessins. Denk aan glas, 
leer, metaal, ornamenten, kunst, eigen fotografie of teksten. 

Uitgesproken of ingetogen, stoer of heel lief, modern of heel 
klassiek. Er kunnen zelfs kandelaren en bloemstukplateaus op 
worden bevestigd. De mogelijkheden zijn eindeloos. Helemaal 
nieuw is dit concept niet, want het draait al een paar jaar mee 
bij onze noorderburen. De leverancier van deze kisten wil nu 
uitbreiden en zoekt daarom een betrouwbare partner voor dit 
concept in ons land. Wie daar interesse in heeft kan contact 
opnemen met initiatiefnemer Roel F. Hoyng  
via mail: info@lhservice.eu.

Het is weer iets anders  
dan een lijkkist

Productnieuws Productnieuws

Nunazorg timmert flink aan de weg in Vlaanderen. Deze 
onafhankelijke organisatie biedt complete nazorgverlening 
aan op een unieke en persoonlijke wijze, in het tempo en op de 
manier die de nabestaanden wensen. Maar hun aanpak is ook 
interessant voor uitvaartondernemers.

Nazorgverlener Sara Vervacke vertelt Uitvaartvisie wat 
deze organisatie aan meerwaarde te bieden heeft voor de 
uitvaartondernemer. “We verkiezen tijd te nemen en te luisteren 
naar mensen. We hebben de expertise en de kennis en zijn er 
zo lang als dat nodig is. Mensen met verdriet hebben maar één 
behoefte, hoorde ik Manu Keirse zeggen, dat er iemand naar ze 
luistert, vooral naar ze luistert. Luisteren - écht luisteren - is verdorie 
niet makkelijk. Want verdriet is voor iedereen anders en wordt door 
iedereen anders beleefd, dus ook anders geuit. Verdriet kan je niet 
meten, niet wegen. Verdriet is een gevoel als andere gevoelens, we 
hoeven het niet proberen weg te nemen. Het vraagt tijd en geduld, 
het verlangt openstaan voor verbondenheid. Als je je verbonden 
voelt, verbonden weet, dan ben je minder bang voor verdriet. Het 
mag (er) zijn. Met Nunazorg hebben we dat goed begrepen.”

Hoe werkt Nunazorg?
“In de eerste dagen na een overlijden vangt het uitvaartcentrum de 
nabestaanden op, luistert en werkt samen met de familie naar een 
mooie uitvaart toe. De uitvaartverzorger weet de juiste vragen te 
stellen die daarvoor nodig zijn, er is een hoge betrokkenheid en er 
is een groeiend vertrouwen. Hij of zij heeft het overzicht van zaken 
die snel geregeld moeten worden. Met een warme professionaliteit 
en in overleg zorgt het uitvaartcentrum ervoor dat de nabestaanden 
een waardig en sereen afscheid kunnen nemen van hun dierbare.
Na de uitvaart moet de familie verder met het verlies, ook de 
aandacht uit de omgeving neemt af of is reeds zo goed als 
opgehouden. In deze periode dienen nabestaanden veel te regelen 
en te organiseren, terwijl hun hoofd hier vaak nog niet naar staat. 
Eigenlijk begint ook dan pas het tijd hebben en tijd nemen om te 
rouwen... Vanuit Nunazorg merken we dat veel (zorg)vragen vooral 
in dit stadium ontstaan en we nemen dan ook in deze periode 
contact met de nabestaanden op. We benaderen de nabestaanden 
namens het uitvaartcentrum en dit zolang het nodig is. De service 
omvat ondersteuning en onafhankelijk advies bij administratieve of 
praktische zaken, luisteren op emotioneel en levensbeschouwelijk 
vlak. Daarmee geeft het uitvaartcentrum ook aan dat hun 
dienstverlening niet ophoudt na de uitvaart, maar het ook heel 
belangrijk vindt dat de nabestaanden na de uitvaart nog goede 
zorg krijgen. De naam van het uitvaartcentrum groeit in faam en 
kwaliteit hierdoor.” 

Wat is jullie meerwaarde?
“Bij iedere nabestaande informeren we naar hoe de uitvaart is 
verlopen, zowel de voorbereidingen als het uitvaartmoment zelf en 
de tafel achteraf. Vaak krijgen we dan ook een eerlijk en persoonlijk 
antwoord, zonder beïnvloeding van familie. Deze kan gezien worden 
als een neutrale tevredenheidsenquête en wordt teruggekoppeld. 
Het uitvaartcentrum ontvangt complimenten en er worden 
verbeterpunten genoemd.

Nunazorg beschikt over diverse samenwerkingen op gebied 
van nazorg, we werken dus heel nauw samen met allerhande 
organisaties en diensten, zowel betalende als vrijwillige. Dit 
biedt nog een meerwaarde aan het uitvaartcentrum, daar we hun 
marketingpositie mee uitbouwen en ondersteunen. De waardering 
komt het uitvaartcentrum toe voor een vast tarief per uitvaart 
(nvdr: of de nabestaanden nu gebruik maken van deze dienst of 
niet). Uitvaartcentra geven volgens Nunazorg al aan dat ze deze 
dienstverlening als een grootse meerwaarde ervaren. Dit zegt een 
ondernemer er zelf over: 
“Als begrafenisondernemer wil je de families de beste zorg geven die 
er is in het regelen van de uitvaart. Maar het gaat vaak om meer dan 
het regelen alleen. Het gaat om persoonlijke betrokkenheid. Samen 
met de inzet van nazorgverleners van Nunazorg kunnen wij ook 
een professionele nazorg garanderen. In de afgelopen jaren hebben 
we gezien dat mensen wat extra’s kunnen gebruiken als de rust is 
teruggekeerd. Bij Nunazorg krijgen ze er een luisterend oor. We merken 
dat deze ondersteuning onze families veel voldoening geeft. We weten 
dat onze families hier in goede handen zijn.” 
- Karen Deruddere, Uitvaartzorg Deruddere

Nunazorg wil ook uitvaartondernemers 
meerwaarde bieden

MEER WETEN?

Sara Vervacke, nazorgverlener bij Nunazorg

Mailadres: saravervacke@nunazorg.be

Gsm: 0495 57 01 55

www.aftercareworld.be

Nunazorg is onderdeel van het Nederlandse Aftercare 
World. Deze organisatie is inmiddels actief in zeven 
landen.
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Nu de rouwmaaltijden weer toegestaan zijn, zijn we 
bijna vergeten hoe het ook alweer zit met die verplichte 
kassasystemen. Daarom frissen we even de kennis op. 

De overheid noemt het een GSK, een geregistreerd kassasysteem, 
maar bij ons is het beter bekend als de witte kassa. Sinds 2016 is 
deze verplicht voor alle zaken waar maaltijden worden verbruikt, 
maar dan wel vanaf een bepaalde drempel. Wie een ruimte 
exploiteert waarin maaltijden worden gebruikt, heeft zo’n witte 
kassa nodig bij een omzet van restaurant- en cateringdiensten vanaf 
25.000 euro ex btw. 

Worden niet meegenomen in de berekening van deze drempel,  
de omzet uit:
• het verschaffen van dranken bij een maaltijd;
• het verschaffen van dranken buiten een maaltijd;
• de leveringen van meeneemmaaltijden
• de verkopen van voeding in het algemeen
• restaurant- en cateringdiensten die in het buitenland worden 

verricht;
• andere (horeca-)activiteiten.

Iets ingewikkelder, maar ook goed om te weten voor het berekenen 
van deze drempel. 
• De verhuur van tafels, stoelen, borden, glazen, personeel voor 

bediening en dergelijke meer waarvoor een afzonderlijke prijs 
wordt aangerekend (niet begrepen in de prijs van de maaltijd) telt 
niet mee voor de drempel.

• Indien de uitbater van de ruimte niet tussenkomt bij de 
maaltijden en de cateraar dus rechtstreeks afrekent met de klant, 
worden er geen restaurant- of cateringdiensten verricht door 
de uitvaartondernemer. Het bedrag van de huur van de ruimte 
waarvoor een aparte prijs wordt aangerekend, telt dan ook niet 
mee voor de berekening van de drempel. 

Om deze drempel te berekenen, worden de omzetgegevens van het 
vorige kalenderjaar gebruikt. Nu dat zal met alle lockdowns van 
2020 geen probleem zijn. Wie daar wel overheen komt, moet echter 
met de witte kassa blijven werken, ook als de omzet weer onder 
die drempel van 25.000 euro zakt. Wie een lagere omzet heeft, 
moet wel een btw-ontvangstbewijs uitreiken voor alle verbruikte 
maaltijden én bijhorende dranken.
Tot slot nog dit over de uitzonderingen bij onderaannemers. 
Uitvaartondernemers die zelf geen catering verzorgen, maar 
hiervoor een restaurant- of cateringdienst inschakelen, hebben zelf 
geen witte kassa nodig. Het is de onderaannemer die het kasticket 
van de witte kassa dient uit te reiken, dit ticket vervangt het 
traditionele btw-bonnetje, of bij minder omzet dan 25.000 euro een 
btw-ontvangstbewijs.

Sereni organiseert vanaf oktober de muzikale theatervoorstelling 
‘ONTroerd’. De voorstelling, die te zien zal zijn in Antwerpen, 
Gent, Brussel en Kortrijk, is een samenwerking tussen 
component/dirigent Dirk Brossé en acteur Dirk Van Vaerenbergh. 

De voorstelling legt de weg af tussen geboorte en dood, kortom het 
leven. Doel is om het overlijden en bijhorend rouwproces definitief 
uit de taboesfeer te halen. Het is uniek dat een uitvaartondernemer 
mee de schouders zet onder zo’n cultuurproject. Het is altijd al een 
wens geweest van Sereni om de dood beter bespreekbaar te maken, 
verdriet delen met geliefden kan immers veel troost bieden. Zelfs 
na anderhalf jaar corona blijft de dood in veel families taboe. Ook 
onze maatschappij gaat niet meelevend en open genoeg om met 
de dood. Er mag gerust meer aandacht en tijd worden besteed aan 
rouwen.

Dirk Brossé, die zelf zoon is van een begrafenisondernemer, 
realiseert met deze voorstelling een project dat hij al 
langer in zijn hoofd had zitten, zo staat op de website van 

ONTroerd. “Ik ben opgegroeid met de dood. Mijn ouders waren 
begrafenisondernemers en hadden hun zaak naast ons huis. Aan 
de keukentafel ging het vaak over thema’s die in veel families 
weggeduwd worden. Het heeft me altijd gefascineerd om er een 
voorstelling over te maken. Met ‘ONTroerd’ willen we de dood in een 
universele context plaatsen, los van de religieuze, filosofische en 
romantische sfeer.”

De voorstelling van Brossé en Van Vaerenbergh wordt een intieme 
belevenis met een mix van muziek en tekst. De voorstellingen 
vinden ook plaats in een intieme sfeer: 250 mensen per opvoering. 
Bedoeling is dat het publiek met een warm gevoel naar huis gaat. 
Het blijft echter niet bij een voorstelling. Sereni doet ook een 
oproep om ontroerende verhalen en momenten te delen. Deze 
brieven, gedichten, teksten en anekdotes worden gedeeld op de 
website www.ontroerd.be. De eerste voorstelling vindt plaats op 
25 oktober in Antwerpen. Je kan tickets voor alle voorstellingen 
bestellen via de website. De tickets zijn niet gratis, maar je zal 
ongetwijfeld een heel bijzondere avond beleven.

Hoe zat het ook alweer  
met die witte kassa?

Uitvaartondernemer organiseert  
theatervoorstellingen
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Het stof rond de nieuwe pacemakers is nog altijd niet gaan 
liggen. Tijdens de pandemie was het vaak niet duidelijk wat 
er nu mee moest gebeuren. Het bestuur van de Unie wil graag 
duidelijke afspraken hierover maken met de artsen, maar ving 
bot. 

Uitvaartvisie heeft al vaker geschreven over het Micra 
Transcatheter Pacing System, een pacemaker die via een 
insnijding in de liesstreek met behulp van een sonde wordt 
ingebracht via de aorta in de voorste kamer van het hart en 
daar wordt vastgehecht. Het is een implantaat dat werkt op 
een batterij, wat betekent dat het in geval van crematie of 
begraving verwijderd zou moeten worden. En dit moet ook 
als dusdanig worden vermeld op het door de arts in te vullen 
Model IIIC of IIID. Maar bij deze nieuwe pacemakers is er 
volgens de leverancier geen risico op gezondheids- of materiële 
schade bij verbranding in een crematieoven. Iets wat ook al 
bij de vereniging van crematoria, VNOC, is geconstateerd na 
verschillende testen. 

Er zou wel schade kunnen optreden wanneer deze pacemaker 
verwijderd zou worden, en dus adviseert de leverancier om het 
niet te doen voor begraving of crematie. Het verwijderen van 
dit systeem is voor de uitvaartondernemer ook een onmogelijke 
opdracht. Om de batterij te verwijderen, moet de volledige 
borstkas worden opengemaakt om bij het hart te komen. Dat 
betekent een ingrijpende chirurgische ingreep en daar zijn 

uitvaartondernemers niet voor opgeleid, laat staan geëquipeerd. 
De meeste spelers in de uitvaartsector zijn het dus wel eens, 
maar wettelijk is de uitvaartondernemer nog altijd verplicht 
om een lichaam af te geven zonder pacemaker. En dus is een 
aanpassing van het decreet nodig.

Alleen laat de modernisering van het decreet nog wel even op 
zich laat wachten, tot juni 2023 zelfs. Om klaarheid te scheppen 
in een onduidelijke situatie heeft de Unie dus actie ondernomen 
naar de artsen. Onze raadsman Stijn Timmerman heeft de 
Nationale raad van de Orde van artsen gevraagd om voortaan op 
Model III C of III D aan te geven dat er geen noodzaak is om de 
desbetreffende pacemakers te verwijderen. “Aldus kan naderhand 
ook zonder vertraging en zonder dat een onnodige en bovendien 
risicohoudende ingreep nodig is, een toestemming tot begraven 
en of cremeren bekomen worden”, schrijft hij in een brief. En of 
er bij bevestiging een algemene communicatie hierover naar de 
artsen kan worden uitgestuurd, zodat overal op eenzelfde wijze 
gehandeld kan worden.

Het antwoord van de Nationale Raad was kort: als orgaan voelen 
ze zich niet bevoegd en ze verwijzen de Unie door naar de 
overheid. De Unie beraadt zich nog over volgende stappen, maar 
tot die tijd zijn de uitvaartondernemers eigenlijk niet bevoegd 
om deze pacemakers te verwijderen. Dat mogen de artsen dan 
blijven doen tot juni 2023...  

Je bij opvordering door de politie voor het ophalen van een 
lichaam sinds 2020 nog een extra document moet laten 
tekenen? De zogeheten goedkeuringsfiche die is ingevuld door 
de vorderende overheid, zijnde de politie. 

De politie zal u dit extra document na een opvordering 
steeds zelf bezorgen. Waarom is dit nodig? In elk gerechtelijk 
arrondissement staat sinds 2020 een ‘bureau gerechtskosten’ 
in voor de verwerking en betaling van de gerechtskosten. Dit 
bureau bestaat uit twee afdelingen: een taxatiebureau dat de 
kostenstaten ontvangt en taxeert en een vereffeningsbureau dat 
de getaxeerde kostenstaten betaalt.
Wat moet je nu als ondernemer naar het taxatiebureau van 
justitie mailen om betaald te worden:
• Een ondertekende factuur waarop de eedformule vermeld 

staat “ik bevestig op mijn eer dat deze verklaring oprecht en 
volledig is”

• De originele vordering met een duidelijke vermelding van de 
plaats van het overlijden en de datum van het overlijden

• Een goedkeuringsfiche opgesteld door de vorderende instantie

En dit alles voor een vergoeding van 126,80 euro voor vervoer 
van het stoffelijk overschot en een kilometervergoeding vanaf 
16 km van 1,25 euro. Dit alles ex-btw. Een bedrag dat de kosten 
bij lange na niet dekt. De Unie heeft al meerdere keren gevraagd 
om de vergoeding op te trekken, tot nu toe tevergeefs.
We lijsten tot slot de mailadressen van de verschillende 
taxatiebureaus voor u op:
taxatie.antwerpen@just.fgov.be
taxatie.leuven@just.fgov.be
taxatie.limburg@just.fgov.be
taxatie.oost-vlaanderen@just.fgov.be
taxatie.west-vlaanderen@just.fgov.be
taxatie.brussel@just.fgov.be
taxation.bruxelles@just.fgov.be
taxation.hainaut@just.fgov.be
taxation.liege@just.fgov.be
taxation.luxembourg@just.fgov.be
taxation.namur@just.fgov.be
taxation.nivelles@just.fgov.be
taxierung.eupen@just.fgov.be

Interessante vraag van een van onze leden. Je hebt als 
ondernemer al een paar jaar een volledig uitgewerkte en 
ondertekende voorafregeling voor een uitvaart in je bezit. 
Vervolgens kom je erachter dat deze persoon is overleden en 
begraven door een andere uitvaartondernemer. Wat doe je dan? 
Geeft zo’n ondertekend contract dan geen enkele binding meer? 
Hoe voorkom je dat een andere ondernemer ‘jouw’ uitvaart kan 
overnemen? Onze raadsman Stijn Timmerman geeft advies. “Het 
bestaan van een uitvaartcontract (zoals een voorafregeling) 
kan geregistreerd worden via de laatste wilsbeschikking bij 
de gemeente. Op die manier komt het bestaan van dergelijke 

overeenkomst dus ook zeker naar boven op het moment van 
overlijden. Ik zou bij voorafregelingen dus systematisch vragen 
dat de betrokkenen het nodige doen om dit ook kenbaar te 
maken via de laatste wilsbeschikking. Afhankelijk van de 
bewoordingen opgenomen in uw overeenkomst, zou ook een 
compensatie kunnen gevraagd worden voor de ‘verloren’ uitvaart 
wegens niet-nakoming van de overeenkomst. Commercieel 
gezien zal dit vermoedelijk wel delicaat zijn.” Een voorbeeld 
van een uitvaartcontract vindt u op de site van de Unie bij 
downloads.

Artsen werken niet mee aan afspraken 
over nieuwe pacemaker

Wist je dat?

Ondertekende voorafregeling wordt 
uitgevoerd door een ander

Oudenaardsesteenweg 383 | 9420 Erpe-Mere | 053/840 555 | info@rouwatelier.be

Bl ink u i t  met  uw rouwdrukwerk
het  is  úw v is i tekaart je  dat  door ve le  ogen wordt  gezien

rouwatelier

U werkt uw drukwerk graag zelf af?
Rouwatelier levert voorgedrukte of blanco brieven, op maat gesneden en voorzien van een vouwlijn. 
Zo kunt u met uw eigen creativiteit aan de slag en optimaal inspelen op de wensen van de familie. 

U laat het liever over aan specialisten?
Ook dàt is mogelijk!

Onze fotoretouches en kwaliteitsnormen zijn van topkwaliteit;
de prijs en onze service zal u positief verrassen! 

Scan de QR code, of vraag vandaag nog uw stalenbox aan op www.rouwatelier.be 
en ontvang een geurige attentie!

Wij maken het persoonlijk
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MEER DAN 50 JAAR ERVARING

PLUS DE 50 ANNÉES D’EXPÉRIENCE

Funico NV / Industriepark
Booiebos 3 / 9031 Drongen
T 09 280 90 00 / info@funico.be

Depot Brussel
Molenstraat 55 / 1651 Lot www.funico.be

Lijkkisten - Cercueils

New

• bestellen via smartphone
• scannen via smartphone
• kisten selector
• overzicht van 
 uw persoonlijk assortiment

• commander par smartphone
• scanner par smarphone
• sélecteur cercueils
• aperçu de votre 
 assortiment personnel

FUNICO APP FUNICO APP


